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Středočeský kraj už vybírá učitele pro svou plánovanou
univerzitu
Praha 26. února (ČTK) - Středočeský kraj už sestavuje pedagogický sbor pro univerzitu, kterou plánuje založit.
Podle hejtmanova náměstka Marcela Chládka (ČSSD) se po prezentaci tohoto záměru v médiích začali sami ozývat
pedagogové z celé země, kteří projevili přání na této škole vyučovat. Kraj od nich současně obdržel náměty na rozšíření
nabídky odborů, řekl Chládek ČTK.      Škola by měla mít zpočátku čtyři až šest fakult, nabízet by měla bakalářské,
magisterské i doktorandské studium. Rektorát univerzity má podle plánů kraje sídlit v Kutné Hoře, jednotlivé fakulty pak
v některých bývalých okresních městech.      S návrhem zákona o zřízení Královské univerzity Střední Čechy v Kutné
Hoře už přišli poslanci všech pěti parlamentních stran. Jejich normu v brzké době posoudí vláda, poté se jí bude věnovat
dolní komora. Aby mohla škola vzniknout, musela by zákon schválit sněmovna i Senát a podepsat prezident Václav
Klaus.      Chládek uvedl, že je třeba zatím vyčkat, jak dopadne projednávání příslušného zákona ve sněmovně. Zároveň
se však již začali ozývat zájemci o spolupráci. "Ozývají se nám jak pedagogové, kteří učí na současných univerzitách,
tak pedagogové, kteří momentálně nikde neučí. Třeba z důvodu, že bydlí v Kutné Hoře a nechtějí dojíždět do Prahy,"
uvedl náměstek. "Dokonce se nám ozývají zástupci vyšších odborných škol, kteří nám navrhují nějaké další obory, jako
je třeba zahradnictví," dodal.      Podle záměru kraje by kutnohorská škola měla první studenty přijmout v akademickém
roce 2010/2011. Začít studovat by mohlo 200 lidí. Do tří let by se mohlo vzdělávat už 1200 studentů. Do deseti let
po svém vzniku by se instituce měla dostat na konečný počet 14.000 až 16.000 studujících.      Univerzita se má
zaměřit na obory, po nichž je na pracovním trhu poptávka. Jedním z nich je zdravotnictví, konkrétně vzdělávání středního
zdravotnického personálu. Vzniknout by měly i fakulty zaměřené na farmacii, dějiny umění a restaurátorství či veřejnou
správu.      Chládek uvedl, že má již na stole finanční analýzu celého projektu. Zhruba do tří týdnů by ji měl předložit
ke schválení radě kraje. Kolik peněz bude na zřízení školy třeba vynaložit, nechtěl upřesnit s tím, že jde o projekt, který
stále nebyl schválen. Uvedl pouze, že jeho financování by měl kraj zvládnout.      khj hš     Posledním oceněným se stal
Petr Heneberg, jenž cenu získal za přínos k lékařství.      Bolzanovu cenu uděluje UK od roku 1994. Diplom a finanční
odměnu obdrží každoročně mladí badatelé za své výzkumy v průběhu studia, ať již v rámci diplomových, doktorských
nebo soutěžních prací.      Soutěžní práce posuzuje komise jmenovaná rektorem. Kromě vynikajícího tvůrčího obsahu
se hodnotí i mezioborový přesah práce.      Jméno Bernarda Bolzana nese cena díky patnáctileté pedagogické činnosti
významného matematika a filozofa na Univerzitě Karlově na počátku 19. století.    
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